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        Zápis z jednání redakční rady Hornopočernického zpravodaje 
                                         ze dne 26. 3. 2015  
 
Přítomni: Ladislav Stýblo, Alena Naidrová, Dana Mojžíšová, Jana Jelínková, Eva 
Cudlínová, Kateřina Staňková, Karolína Klímová, Alexandra Kohoutová 
Omluven: Přemysl Frýda 
Hosté:  Hana Moravcová, starostka, Ing. Petr Herian, radní a Veronika Rejlková, Studio 
66 
 
Program: 

1. Uvítání 
2. Představení nového číslo HPZ 
3. Diskuze. Dohoda nad zacházením se zaslanými texty: opravy gramatických a 

stylistických chyb v zaslaných textech, opravy textů redaktorem atd. – stanovení 
postupu. 

4. Diskuze. Dohoda o přístupu k inzerci neziskových organizací zdarma – základní 
metodika postupu platná do doby, než se podaří definovat nový Sazebník inzerce. 

5. Diskuze: Inzerce Klubu historických vozidel Počernice a inzerce k akci Čarodějnice v 
aktuálním čísle HPZ  

6. Různé 
7. Závěr 

Bod 1) Předseda uvítal členy redakční rady (RR)a hosty, paní Hanu Moravcovou 
(starostku MČ Praha 20) a Ing. Petra Heriana (člena Rady MČ Praha 20), kterým předal 
slovo. Paní starostka a pan radní obsáhle zkritizovali práci RR a žádali mj., aby byl RR dán 
paní redaktorce potřebný klid na práci.  

Odpovědnost za chybné informace v minulém čísle HPZ a další chyby přijala paní 
redaktorka Mojžíšová, která pro vysvětlení situace uvedla, že chyby byly způsobeny 
kolapsem výpočetní techniky. Bylo také konstatováno, že za včasné a správné dodání 
informací týkajících se gesce jednotlivých odborů ÚMČ zodpovídají vedoucí těchto 
odborů, neboť není v možnostech RR ani redakce tyto záležitosti prověřovat.  

Proběhla obsáhlá diskuze k práci RR a jednotlivých jejích členů a také o dalších 
příbuzných oblastech - zejména pak o postoji Rady MČ k radničnímu periodiku. 
Diskutovány byly mj. obavy RR z cenzury, omezování kritických názorů a přílišných zásahů 
ze strany Rady MČ, které jsou v rozporu s pojetím otevřeného periodika, o které usilovala 
RR.  

Pan Herian otevřel otázku přílišné političnosti HPZ a formuloval téma vlivu údajně 
vykonávaného na některé členy RR „zvenčí“ opozičními politiky. Paní starostka definovala 
svou představu HPZ jako informačního orgánu Rady MČ, který má být pod kontrolou 
Rady MČ, protože je to Rada MČ, která ze zákona za radniční periodikum nese 
odpovědnost. Vymezila se také proti současnému stavu, kdy v HPZ údajně dostává 
neúměrně velký prostor politická opozice. Hosté také vyslovili názor, že HPZ nepotřebuje 
žádná nová pravidla, protože údajně stačí stávající platný Statut radničního periodika, a 
že RR dle jejich názoru de facto vůbec nepracuje na přípravě aktuálních čísel HPZ. 
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Členové redakční rady se s většinou názorů paní starostky a pana radního neztotožnili a 
proti některým se kategoricky ohradili. 

Bod 2) Představení nového čísla HPZ 

 Článek „Proměny obživy v čase“ nebude z rozhodnutí RR zveřejněn (jedná se o 
text propagující konkrétní obchodní společnost a proto by měl spadat mezi 
placenou inzerci). 

 Opravit rok vydání na obálce. 

 Byly předány dodatky (články): Velikonoce ve Francii a Český den. 

 Bude doplněna reakce paní starostky na názor paní Zemanové a Josefa Straky 
(předána RR na přiložených textových dokumentech). 

 Nový útvar „Zprávy z jednání Zastupitelstva“ dodaný paní Jandovou byl shledán 
velmi přehledným a přínosným ve směru informování občanů o dění na radnici; 
v některých případech je však pro příště nezbytné doplnit souvislosti, aby byla 
sdělení smysluplná. 

 Rada MČ Praha 20 usnesením 13/3.2./15 ze dne 23. 3. 2015 nařizuje v HPZ 
neotisknout příspěvek pana Chaluše.  

 Uzávěrka příštího čísla: 17. 4. 2015. 

 Nové číslo HPZ vyjde: 4. 5. 2015 

 RR bude mít jednání dne 23. 4. 2015 od 8.00 hodin v kanceláři tajemnice úřadu. 

Bod 3) Korekturu celého čísla (pravopis, gramatika) zajistí paní Jelínková. Paní Mojžíšová 
provede nezbytné korektury stylistické: případné změny v textech však musí vždy 
probíhat po konzultaci s autorem článku. Své příp. připomínky budou členové RR posílat 
vždy nejpozději do soboty předcházející pondělnímu předání definitivního čísla do tisku 
nebo podle dispozic paní redaktorky. 

Bod 4) Inzerát na akci Čarodějnice bude zveřejněn zdarma (hlasování: pro: všichni) Rada 
m. č. Praha 20 schválila bezplatné uveřejnění inzerátu na akci Vereránpárty v rozsahu 1 
strany. Paní Kohoutová připraví návrh nového Sazebníku inzerce v HPZ, který bude 
podrobněji pracovat s různými typy a druhy inzerce tak, aby mohl být co nejdříve 
předložen Radě MČ ke schválení. 

    Bod 5) Různé 

Předseda RR Mgr. Ladislav Stýblo seznámil RR s průběhem schůzky některých členů 
Rady MČ konané dne 25. 3. ve večerních hodinách, k níž byl přizván spolu s paní 
redaktorkou Mojžíšovou, zástupcem vydavatele HPZ paní Kohoutovou a panem 
Beránkem. Na tomto setkání bylo diskutováno téma odpovědnosti za radniční 
periodikum - zástupci Rady MČ usilovali o takové nastavení systému, kde by měli 
pověření zástupci Rady MČ právo veta ke konkrétním článkům HPZ. Předseda Stýblo 
dle svých slov odmítl návrh členů Rady MČ, aby byl zástupce pověřené Rady MČ 
s právem veta přímo členem RR. Informoval RR, že výsledkem jednání nakonec byla 
dohoda, která počítala s existencí dvou pověřených zástupců Rady MČ, kteří by ještě 
před tím, než se k aktuálnímu číslu HPZ bude moci vyjádřit RR provedli kontrolu HPZ a 
v případě, že by některý z textů nepovažovali za vhodný, vyřadili by jej. RR by 
následně mohla toto rozhodnutí pověřeného zástupce Rady MČ komentovat a 
připomínkovat, nikoliv však zvrátit. Předseda Stýblo konstatoval, že se jedná o zásadní 
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omezení pravomocí RR degradující její práci a omezující tak otevřenost radničního 
periodika, zároveň však uvedl, že se mu dostalo opakovaných slibů, že Rada MČ ke 
svému „dozorčímu právu“ přistoupí pouze v extrémních případech.   

Předseda RR Mgr. Ladislav Stýblo v rámci diskuze vyvolané paní starostkou a panem 
Herianem oznámil, že v souvislosti s postoji, který zaujala Rada MČ k úloze a 
dosavadní činnosti RR (včetně záměru značného omezení jejích pravomocí) a 
k celkovému pojetí HPZ bude rezignovat na funkci předsedy RR.   

RR žádá Radu MČ, aby co možná nejdříve napomohla vyjasnění situace kolem RR a 
HPZ tím, že:  

 Určí statut redakční rady (v současné době RR svůj statut nezná).  

 Určí Jednací řád redakční rady (RR jej navrhla na začátku své práce, ale dosud 
nebyl Radou MČ projednán) vč. jednoznačného určení kompetencí a 
zodpovědnosti RR, redakce (v současné době tvořené redaktorkou paní 
Mojžíšovou) a Rady MČ v procesu vytváření a vydávání HPZ. 

 Přijme Pravidla pro přípravu a vydávání HPZ, jak je doporučila RR. 

 Jmenuje nového předsedu RR. 
 
Příští jednání redakční rady se bude konat 23. 4. 2015 od 8.00 hodin v kanceláři tajemnice 
úřadu, budova Jívanská 647/10, Praha 9 – Horní Počernice. 

Zapsala: A. Naidrová, tajemnice. Zápis byl doplněn zejména v bodě 1) a 5). 

V Praze dne 30. 3. 2015 
 
 
Mgr. Ladislav Stýblo                                                                                              
Předseda                                                                                                               
 
 
 
Ověřovatel zápisu: K. Klímová     
 


